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رییس کل دادگستری البرز:
شعب ویژه رسیدگی به پرونده اتباع 
غیرمجاز در البرز تشکیل می شود 

رییس کل دادگستری البرز از تشکیل شعب 
این  در  غیرمجاز  اتباع  پرونده  به  ویژه رسیدگی 
در  هریکندی  فاضلی  حسین  داد.  خبر  استان 
البرز  استان  در  بیگانه  اتباع  ساماندهی  جلسه 
ورود  برای  هم  اساس  این  بر  که  کرد  تاکید 
غیرقانونی و هم برای به کارگیری اتباع غیرمجاز، 
مجازات بازدارنده تعیین خواهد شد. وی تصریح 
کرد: همه دستگاه ها در حوزه پیشگیری مسئولیت 
دارند و وظایف و همچنین اجرای مصوبات صرفاً 
وقوع  از  پیشگیری  شورای  اعضای  به  محدود 
جرم استان نیست. رئیس کل دادگستری البرز 
با بیان اینکه حضور ضابطه مند نیروهای ماهر و 
متخصص اتباع بیگانه در بیشتر کشورهای جهان 
پذیرفته شده است بر لزوم رعایت چارچوب های 
قانونی و لحاظ توانمندی و تخصص اتباع در حوزه 
نیروی کار تاکید کرد. فاضلی هریکندی گفت: 
حضور بی ضابطه اتباع قطعاً چالش هایی را پیش 
روی استان قرار می دهد و از نظر آماری تعداد 
پرونده های مرتبط با اتباع چه به عنوان شاکی و 
چه به عنوان متهم کم و معدود است، اما همین 
مقدار محدود نیز می تواند تبعاتی را داشته باشد. 
رئیس کل دادگستری استان البرز با اشاره به تبعات 
فرهنگی و اجتماعی حضور اتباع بیگانه، یادآور 
شد: در کنار تأثیرات مثبتی که حضور نیروهای 
متخصص و کارگران حرفه ای به همراه دارد، اما 
منشأ برخی از جرایم و آسیب های اجتماعی در 
استان البرز از جمله تغییر کاربری های، ساخت 
و ساز و حفر چاه های غیرمجاز و همچنین حضور 
تبعات حضور  از  در سطح شهرها  کار  کودکان 
بی ضابطه و بدون نظارت اتباع بیگانه در استان 
پیگیری  و  است. وی »ایجاد هماهنگی میدانی 
منظم پرونده های مرتبط با اتباع بیگانه و برگزاری 
نشست های مشترک با دستگاه های متولی امور 
اتباع بیگانه با هدف رفع موانع حقوقی و قانونی 
در اجرای سیاست های مصوب نظام و ساماندهی 
اتباع بیگانه و مطالبه اجرای دقیق قوانین مربوط 
با  بازدارنده  برخورد  و  مسئول  دستگاه های  از 
از اهداف  ترک فعل های مسئولین ذی ربط« را 
برنامه های عملیاتی دادگستری کل استان البرز 
اساس  این  بر  افزود:  و  برشمرد  سال ۱۴۰۳  در 
دادستان مرکز استان و همه دادستان های استان 
در سال جاری  را  برنامه  این  پیگیری  مأموریت 
هریکندی  فاضلی  داشت.  خواهند  عهده  بر 
بکارگیری غیرمجاز اتباع بیگانه به خصوص اتباع 
توزیع  تهیه،  به  مربوط  حوزه های  در  غیرمجاز 
و عرضه مواد غذایی که به بهداشت و سلامت 
مردم مرتبط است را غیرقابل پذیرش دانست و 
متذکر شد: حضور اتباع در حوزه های مرتبط با 
سلامت مردم قابل اهمال نیست و کارفرمایان 
و دستگاه های متولی و مسئول باید نظارت دقیق 
داشته باشند. نظارت بر هرگونه واگذاری امکان 
اشتغال  بر  نظارت  تشدید  اتباع؛  به  استیجاری 
غیرقانونی اتباع توسط کارفرمایان؛ تشکیل کارگروه 
احصای  و  ربط  ذی  ادارات  عضویت  با  اشتغال 
لیست  تهیه  و  تولیدی  واحدهای  نیازمندی های 
مشاغلی که به حضور اتباع نیاز است؛ رسیدگی 
سریع و برخورد قاطع با کارفرمایان متخلف؛ به 
روز رسانی لیست اتباع خارجی مجرم؛ شناسایی، 
ساماندهی و تعیین تکلیف کودکان کار و متکدی 
ساماندهی  کارگروه های  تشکیل  خارجی،  تبعه 
اتباع خارجی در شهرستان ها توسط فرمانداری ها، 
آگاهی بخشی درباره تبعات قانونی، فرهنگی و 
اجتماعی ازدواج بانوان ایرانی با اتباع خارجی از 
سایر دستورات رئیس کل دادگستری استان البرز 
بود که به عنوان مصوبات این نشست به تصویب 
رسید. حسن مددی، دادستان عمومی و انقلاب 
انتقاد  با  این نشست  البرز نیز در  مرکز استان 
بیگانه غیرمجاز  اتباع  از اجرای طرح سرشماری 
تصریح کرد: اجرای این طرح نباید موجبات قانونی 
فرض شدن حضور اتباع غیرمجاز باشد و قطعاً 
به  غیرمجاز  اتباع  ورود  قضائی  دستگاه  نظر  از 
کشور جرم بوده و مجازات قانونی در نظر گرفته 
خواهد شد.وی در ادامه نظارت های انجام شده 
توسط اصناف، اداره کار و رفاه اجتماعی و اداره 
صنعت، معدن و تجارت را ناکافی دانست و از 
اداره کل بازرسی استان خواست درباره عملکرد 
ادارات مذکور در زمینه اتباع غیرمجاز ورود داشته 
نیز  باشد.آرش استکی، رئیس دادگستری کرج 
از نبود سیاست واحد در سطح کشور و استان 
این  که  گفت  و  کرد  انتقاد  بیگانه  اتباع  درباره 
زمینه  در  را  چالش هایی  دوگانه،  سیاست های 
نیروهای متخصص  بکارگیری  یا عدم  بکارگیری 
خارجی پیش آورده است. فرید نجف نیا، معاون 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
استان البرز نیز گفت: در حال حاضر تعداد ۶۰ 
نقطه در استان البرز به عنوان مراکز تجمع اتباع 

خارجی شناسایی شده است.

مسئول نمایندگی بن یاخته های رویان:
۹۰ درصد نمونه خون بند ناف 

ارسالی از اردبیل ذخیره سازی 
شده است

فناوری  شرکت  نمایندگی های  امور  مسئول 
ارسالی  های  نمونه  گفت:  رویان  یاخته های  بن 
کیفیت  از  اردبیل  ناف  بند  خون  بانک  دفتر 
درصد   ۹۰ از  بیش  و  است  برخوردار  استاندارد 
آن ها ذخیره سازی شده است. هادی جوشقانی 
در جلسه هم اندیشی توسعه فعالیت های بانک 
سلول های بنیادی خون بند ناف رویان در استان 
اردبیل فعالیت های دفتر نمایندگی خون بند ناف 
رویان را خوب و رضایت بخش اعلام و تصریح 
بانک  این  دفاتر  رده بندی  در  اردبیل  دفتر  کرد: 
در سطح کشور که بر اساس شاخص هایی چون 
 ... و  امکانات  اقتصادی،  وضعیت  جمعیت، 
انجام گرفته در رتبه دوم گروه چهارم قرار دارد.
وی خاطرنشان کرد: نمونه های ارسالی این دفتر 
از کیفیت استاندارد برخوردار است و بیش از ۹۰ 
مسئول  است.  شده  ذخیره سازی  آن ها  درصد 
امور نمایندگی های شرکت فناوری بن یاخته های 
رویان افزود: دفتر اردبیل در رده بندی دفاتر این 
بانک در سطح کشور که بر اساس شاخص هایی 
و  امکانات  اقتصادی،  وضعیت  جمعیت،  چون 
قرار  چهارم  گروه  دوم  رتبه  در  گرفته  انجام   ...
کیفیت  از  دفتر  این  ارسالی  های  نمونه  و  دارد 
استاندارد برخوردار می باشد و بیش از ۹۰ درصد 
به  است.جوشقانی  شده  ذخیره سازی  آن ها 
اهمیت ذخیره سازی خون بند ناف اشاره کرد و 
گفت: بیماری های اختلالات سلول های بنیادی، 
لوسمی حاد و مزمن، بیماری های نقص در تولید 
لنفوسیت ها، ناهنجاری های ارثی گلبول های قرمز، 
ارثی  نقص  مادرزادی،  ایمنی  سیستم  اختلالات 
پلاکتی، اختلالات پلاسماسل، بیماری های ارثی 
و الزایمر، دیابت، پارکینسون، صدمات نخاعی، 
سکته های قلبی و مغزی، بیماری های کبدی، 
سلول های  از  استفاده  با  عضلانی،  دیستروفی 
بنیادی خون بندناف قابل درمان هستند. مسئول 
امور نمایندگی های شرکت فناوری بن یاخته های 
رویان اضافه کرد: در حال حاضر در کشورمان 
جمله  از  خونی  منشاء  با  بیماری هایی  فقط 
تالاسمی، سرطان خون و کم خونی ها با استفاده 
درمان  قابل  بندناف  خون  بنیادی  سلول های  از 
هستند. جوشقانی از رشد ۳۵ درصدی نمونه های 
ذخیره شده این دفتر در سال گذشته نسبت به 
سال ۱۴۰۱ خبر داد و افزود: در سال گذشته ۲۴۰ 
نمونه از استان اردبیل در بانک سلول های بنیادی 
آغاز  به  اشاره  با  ناف ذخیره شد. وی  بند  خون 
ذخیره سازی ضایعات زایمانی در شرکت فناوری 
بن یاخته های رویان بیان کرد: این ضایعات شامل 
خون بند ناف، بافت بند ناف، پرده آمنیوتیک، سرم 
خون بند ناف و پلاسمای غنی از پلاکت است که 
به جای دور ریختن آن ها می توان از هر کدام بهره 
برد. مسئول امور نمایندگی های شرکت فناوری 
بن یاخته های رویان اظهار کرد: در بانک خون بند 
ناف فعالیت های جمع آوری خون بند ناف، انجام 
تست های میکروبی بر روی نمونه خون، سنجش 
شاخص های ژنتیکی، جداسازی سلول های بنیادی 
خون ساز و در نتیجه ذخیره سازی در تانک محتوی 
نیتروژن مایع در سرمای منفی ۱۹۶ درجه انجام 
می گیرد. جوشقانی گفت: به خانواده هایی که در 
آستانه تولد فرزند هستند به ویژه خانواده هایی که 
توصیه می شود  دارند  عامل خطری  در خانواده 
بنیادی  سلول های  ذخیره سازی  فرصت  از  که 
استفاده کنند. در این جلسه مسئول نمایندگی 
خون بند ناف رویان در استان اردبیل گزارشی از 
فعالیت های این دفتر در استان ارائه و خاطرنشان 
کرد: در سال های اخیر فعالیت های این دفتر با 
برگزاری سمینار و نشست های تخصصی با حضور 
انُکولوژی،  و  زایمان  و  زنان  متخصص  پزشکان 
اقشار  و  استان  اجرایی  دستگاه های  کارمندان 
رسانه  اصحاب  با  خبری  های  نشست  مردمی، 
و  صدا  طریق  از  مجازی  و  محیطی  تبلیغات  و 
سیما، رسانه های مکتوب، فضای مجازی و نصب 
بنر در سطح استان و مراجعه به مراکز بهداشتی 
درمانی، معرفی و اطلاع رسانی شده است. رامز 
نصیری صالح از برگزاری دوره های آموزشی برای 
خونگیران این دفتر در سطح استان خبر داد و 
اظهار کرد: در راستای بهره مندی مردم از خدمت 
ناف  بند  خون  بنیادی  سلول های  ذخیره سازی 
در تمام شهرستان های استان نسبت به آموزش 

خونگیران مجرب اقدام شده است.

توسعه  طرح  افتتاح  آئین  در  رضوانی فر  محمد 
گمرک اختصاصی فولاد مبارکه اظهار کرد: براساس 
مجموعه گزارش های ارائه شده حوزه تجارت خارجیِ 
وزارت امور اقتصادی و دارایی به رئیس جمهور شهید 
کشورمان در تاریخ ۲۸ آذرماه سال گذشته، حجم 
تجارت خارجی کشورمان در سال ۱۴۰۲ به نسبت 
سال ۱۳۹۹، با رشد ۵۴ درصدی همراه بود، به عبارت 
دیگر عدد ۷۶ میلیارد دلار مجمع مبادلات به بیش از 

۱۱۶ میلیارد دلار رسید.
وی ادامه داد: در آن جلسه گزارش شد که حجم 
ترانزیت کشور از ۱۱.۵ میلیون تن به بیش از ۱۷.۸ 
میلیون تن، معادل ۵۴ درصد رشد رسید. همچنین 
گمرک  خزانه  به  واریزی  و  وصولی  درآمدهای 
جمهوری اسلامی ایران از ۲۶ هزار میلیارد تومان در 
سال ۱۳۹۹ به بیش از ۲۵۷ هزار میلیارد تومان در 

سال ۱۴۰۲ یعنی به ۹ برابر افزایش یافت.
رئیس کل گمرک جمهوری اسلامی ایران اضافه 
کرد: به دنبال ارائه این گزارش رئیس جمهور شهید 
این  اینکه  گمرک ضمن  مجموعه  در  ما  که  گفت 
جهش درآمدها باید ادامه یابد و مجموعه توسعه های 
زیرساخت ها باید با شدت دنبال شود، تسهیل گری، 
روان سازی و مهیا کردن شرایط برای فعالان اقتصادی 
به صورتی که بتوانند با کمترین هزینه، کوتاه ترین 
زمان و با آسان ترین شکل مجموعه مبادلات تجاری و 

بازرگانی شان را مدیریت و پیاده سازی کنند.
وی با بیان اینکه بر مبنای همین اظهارات مسیر 
تمرکز  با  خارجی  تجارت  حوزه  تسهیلات  طراحی 
بنیان  دانش  و شرکت های  تولیدی  بر شرکت های 
بسته  ما  اساس  این  بر  داد:  ادامه  شود،  بازنگری 
حمایت از شرکت های بزرگ تولیدی و دانش بنیان 
را در دو بخش در گمرک دنبال می کنیم که بخشی 
از آن حوزه نرم افزاری و استفاده از زیرساخت هایی 
که قید زمان و مکان را از بین ببرد که نوید آن همین 
سامانه جدید گمرکی است که توسعه یافته و بیش 

از ۹۰ درصد پیشرفت داشته است.
رضوانی فر تصریح کرد: این پروژه ازجمله پروژه هایی 
در  آن  قرارداد  تعریف،  دولت  در همین  که  است 
تابستان سال ۱۴۰۱ منعقد و در حال حاضر مراحل 
استقرار آن آغاز شده و ظرف ماه های آینده اجرایی 
خواهد شد. بخش دیگر نیز شامل بسته حمایت 
از شرکت های تولیدی، تسهیل و روان سازی حوزه 
تجارت خارجی و کاهش هزینه های تولید شرکت های 
بزرگ بود که به سرمایه گذاری در حوزه دستگاه های 
 X-ray دستگاه های  تعداد  می شد.  مرتبط   X-ray
نصب شده در دولت فعلی معادل ۵۰ درصد از کل 
اخیر  دستگاه های X-ray نصب شده طی ۲۰ سال 
بوده است، بخش دیگر در تعاملی که با معاونت 

علمی و فناوری ریاست جمهوری صورت گرفت، از 
ظرفیت شرکت های دانش بنیان داخلی استفاده شد.
گمرک  تسهیلات  از  دیگری  بخش  افزود:  وی 
با  اختصاصی  انبارهای  توسعه  اسلامی،  جمهوری 
شفاف سازی و ساده سازی فرایندها برای حفظ منافع 
شرکت های تولیدی بود، به گونه ای که در حال حاضر 
بیش از ۲۱۶ شرکت تولیدی سراسر کشور به انبار 
اختصاصی مجهز شدند. معاون وزیر امور اقتصادی 
و دارایی با بیان اینکه در سال گذشته بیش از ۵۵ 
حقوق  عوض  به  تومان ضمانت نامه  میلیارد  هزار 
خوشنام  بازرگانی،  تولیدی،  شرکت های  از  ورودی 
و دانش بنیان کشور دریافت کردیم که به سرمایه 
اولیه خطوط  تأمین مواد  در گردش و سهولت در 
تولید کمک می کند، افزود: ما در تعداد و ترکیب 
فعالان  مجموعه  همان  یا  مجاز  فعال  شرکت های 
برگزیده در گمرک بازنگری گسترده ای صورت دادیم 
و در حال حاضر اسناد و پرونده های ۵۵۰ شرکت 
سطح  رعایت  و  تعریف شده  استانداردهای  با  که 

برگزیدگان  جزو  الزامات  و  شرایط  از  گسترده تری 
گمرک بوده و در حال استفاده از تسهیلات گمرک 
جمهوری اسلامی هستند. وی افزود: در اواخر سال 
سوی  از  تخصصی  گمرک  نخستین  مجوز   ،۱۴۰۱
هیئت دولت صادر شد و گمرک تخصصی ICT در 
منطقه ویژه اقتصادی پیام تأسیس و زیرساخت های 
خوبی در آن بخش ایجاد شد. رضوانی فر با تاکید بر 
اینکه اصلاح مسیربندی ها از دیگر تسهیل گری هایی 
است که از سوی گمرک جمهوری اسلامی صورت 
گرفت، ادامه داد: این روند به گونه ای که در حال 
در  کشور  واردات  وزنی  درصد  از ۸۲  بیش  حاضر 
مسیر سبز یا زرد قرار دارند که به نفع شرکت های 
تولیدی و دانش بنیان است. وی با بیان اینکه گمرک 
جمهوری اسلامی بسته ویژه حمایتی دیگری برای ۹ 
هزار و ۲۷۰ شرکت دانش بنیان در نظر گرفته و نتیجه 
آن افزایش درآمد حاصل از صادرات این شرکت ها 
به بیش از ۲.۵ میلیارد دلار بود، اضافه کرد: متوسط 
دانش بنیان حدود ۶۰۰  ارزش صادرات شرکت های 

دلار و دو برابر متوسط ارزش سایر شرکت هاست و 
این امر نشان می دهد که سرمایه گذاری در این حوزه 
و توجه به صادرات کالاهای با ارزش افزوده بالاتر از 

این مسیر محقق شده است.
وی افزود: آنچه که گمرک جمهوری اسلامی به 
در  رئیس جمهور شهیدمان  از  یادگار  به  و  دستور 
اولویت بالاتری نسبت به موضوعات درآمدی، تناژی 
حجم تجارت در دستور کار خود قرار دادیم، همین 
تسهیل گری ها بود و بر همین اساس، افتتاح طرح 
اتفاق  نیز  مبارکه  فولاد  اختصاصی  گمرک  توسعه 
میمون و مبارکی است چراکه این تجربه یعنی توسعه 
ظرفیت های  از  استفاده  با  اختصاصی  گمرک های 
زنجیره  دارای  خوشنام  تولیدی  بزرگ  شرکت های 
ارزش کامل پیشران، حتماً کمک می کند که هم ما 
از ظرفیت های خود در توسعه در گمرکات مرزی و 
مناطق محروم استفاده کنیم که چنین توسعه هایی 
را از ظرفیت مجموعه هایی فاخر و بزرگی مثل مبارکه 

استفاده می کنیم.

رئیس کل گمرک خبر داد

وم توسعه گمرکات کشور در مناطق مرزی و محر
رئیس کل گمرک گفت: توسعه گمرکات کشور در مناطق مرزی و محروم در دستور کار است.

در سال 
گذشته بیش 

از 55 هزار 
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کردیم

نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی:

مشکلات  گفت:  رضوی  خراسان  استان  در  فقیه  ولی  نماینده 
اصلی  های  زیارتی صورت مساله  هویت  از  صیانت  و  زیرساختی 
مشهدالرضا )ع( هستند. آیت الله سید احمد علم الهدی در دیدار با 
مجمع نمایندگان خراسان رضوی که به میزبانی دفتر نماینده ولی 
فقیه در استان برگزار شد، ضمن تأکید بر ضرورت استمرار رویکرد 
خدمت به مردم در عملکرد مجلس دوازدهم اظهار کرد: اینکه هرکدام 
از منتخبان مردم استان در مجلس دوازدهم متبحر در یک حوزه 
تخصصی و خاص هستند، خیلی امیدوارکننده است. انتظار مردم 
از شما خیلی زیاد است. برای کسانی مثل شما که داوطلب خدمت 
در عرصه مجلس شورای اسلامی هستند، خدمت مؤثر به مردم باید 
نخستین هدف و راهبرد باشد؛ چه در عرصه حوزه های انتخابیه و چه 
با قانون گزاری در مقیاس کلان اما در اولویت بندی هایتان به موازات 
مردم، باید تمرکز ویژه ای هم بر جلب رضای الهی داشته باشید زیرا 
در طول تاریخ انقلاب اسلامی آن کسی توانسته در مردم داری موفق 

باشد و خدمت صادقانه انجام دهد که اخلاص دینی داشته است.
نماینده ولی فقیه در استان خراسان رضوی افزود: شما آقایان باید 
توجه داشته باشید دولت مجری قوانین مصوب شما و صف اول 
خدمت به مردم است و در این شرایط، خدمت در مجلس الزاماً 
در سایه برخورد با دولت محقق نمی شود. در انتخابات پیش رو هر 

دولتی از هر جناح، جریان و نحله فکری که حاکم شد، شما تکلیف 
دارید از مشاجره های بی فایده سیاسی پرهیز کنید و به دولت کمک 
شرایط  هر  در  اساس  و  اصل  باشد.  مردم  مشکلات  حلال  کنید 

خدمت است بنابراین کمک کنید کار مردم پیش برود.
عمده  دو چالش  امروزه مشهد الرضا )ع( گرفتار  کرد:  بیان  وی 
است. چالش اول همین بحث هجمه فرهنگی همه جانبه ای است 
که از طرف برخی جریان های قدرت و ثروت به راه افتاده تا با ایجاد 
مراکز تفریحی نامرتبط با هویت زیارتی، سرمایه گذاری هایشان را 
ختم به درآمدزایی کنند. این ها به دنبال سود خود هستند و توجهی 
به هویت زیارتی شهر ندارند اما این را بدانید اگر هویت امام رضا 
)ع( از این شهر پاک شد، بزرگترین سقوط فرهنگی برای مشهد رقم 
خواهد خورد و اینجاست که همه مسئولان شهر و استان از جمله 
شما آقایان نماینده مردم باید متمرکز بر حفظ این هویت و مقابله 
با این جریان های منفعت طلب باشید. علم الهدی ادامه داد: چالش 
دوم نیز مربوط به مشکلات زیرساختی شهر است. دولت باید به 
این جمع بندی برسد که مشهد الرضا )ع( یک شهر ملی و حتی 
بین المللی است. بنده قبلاً به آقای وزیر راه و شهرسازی گفته بودم 
که حتی برای یک نوبت، خودش شخصاً جاده های استان خراسان 
رضوی و به خصوص محورهای مواصلاتی مشهد الرضا )ع( را به 

صورت هوایی تحت رصد و نظارت قرار دهد تا از نزدیک در جریان 
بگیرد.  قرار  استان  این  در  جاده ای  زیرساخت های  نازل  کیفیت 
برای حل این مشکلات، اعتبار و توجه ملی نیاز است. امام جمعه 
مشهد تصریح کرد: یکی از مصیبت های ما در مجلس های گذشته 
همین بود که پیوست زیارتی بودجه ها و توجهات ملی را مشتمل بر 
شهرهای زیارتی می دانستند و تفاوتی میان مشهد با سایر شهرها 
قائل نبودند. حدود ۱۵ سال قبل، شهردار وقت به بنده می گفت فقط 
یک قلم هزینه جمع آوری زباله زائران در پیک های زیارتی به ازای هر 
فرد حدود سه هزار و ۵۰۰ تومان می شود که یقیناً تا به امروز این رقم 
چندین برابر افزایش یافته است. حالا شما بیایید این هزینه را به کل 
جمعیت میلیونی زائران مشهد الرضا )ع( تعمیم بدهید. این هزینه ها 
پرداخت کند؟ برخی می گویند شهرداری  قرار است  را چه کسی 
مکلف به تأمین این ضروریات است در حالی که واقعاً نمی توان برای 
رسیدگی به نیازهای این شهر ملی فقط بر بودجه محدود سازمان یا 
نهادی تکیه کرد که درآمد محلی خود را از عوارض مردم این شهر 
تأمین می کند. وی گفت: بنده قبلاً به یکی از آقایان وزرا گفته بودم 
که حتی برای یک نوبت، خودش شخصاً جاده های استان خراسان 
رضوی و به خصوص محورهای مواصلاتی مشهد الرضا )ع( را به 
صورت هوایی تحت رصد و نظارت قرار دهد تا از نزدیک در جریان 
کیفیت نازل زیرساخت های جاده ای در این استان قرار بگیرد. برای 
حل این مشکلات، اعتبار و توجه ملی نیاز است. علم الهدی بیان 
کرد: فراتر از مشهد الرضا )ع( شما باید به حوزه های دیگری هم توجه 
داشته باشید. در این استان، برخی شهرستان ها بافت تلفیقی دارند 
یعنی در یک شهر برادران اهل سنت نیز در کنار شیعیان زندگی 
می کنند که در این شرایط، باید به حل مشکلات عزیزان اهل سنت 
نیز اهتمام و توجه ویژه داشته باشید. نماینده ولی فقیه در استان 
خراسان رضوی اظهار کرد: مشکلات زیرساختی و صیانت از هویت 
زیارتی صورت مساله های اصلی مشهد الرضا )ع( هستند. شما مکلف 
به پیگیری این سرفصل ها هستید. این را بدانید که اگر امکانات ملی 
را هرکدام در حد بضاعتتان به شهر علی ابن موسی الرضا )ع( آوردید، 
هم کامل ترین مصداق خدمت به مردم را انجام داده اید و هم عنایت 
خاص وجود اقدس امام هشتم )ع( در سایر حوزه های خدمتی شامل 

حال شما خواهد شد.

هویت زیارتی و مشکلات زیرساختی دو مساله اصلی مشهدالرضا )ع( است

مدیر امور اراضی استان بوشهر:
۵۲۱ هکتار اراضی غیر ملی در شهرستان دیر تثبیت شد

مدیر امور اراضی استان بوشهر از تثبیت ۵۲۱ هکتار اراضی غیر ملی در شهرستان دیر خبر داد.
احمد مشایخی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: پلاک سرمستان از شهرستان دیر در کمیسیون رفع تداخلات استان مطرح و 

پس از بحث و تبادل نظر توسط اعضا تصمیمات لازم اتخاذ شد.
مدیر امور اراضی استان بوشهر افزود: با نهایی شدن روند اجرای رفع تداخلات پلاک سرمستان چهار هزار و ۶۸۹ هکتار 
اراضی ملی و ۵۲۱ هکتار اراضی غیر ملی تثبیت شد که جهت اصلاح سوابق و نقشه ها به ادارات ثبت اسناد و املاک استان و 

منابع طبیعی و آبخیزداری استان ارسال شد.
وی گفت: همچنین برای پاسخ به استعلام پرونده های بارگذاری شده در سامانه سحاک به مدیریت جهاد کشاورزی 

شهرستان ابلاغ شد.
مدیر امور اراضی استان بوشهر پلاک صیدی از شهرستان جم پس از بررسی و تهیه نقشه تجمیعی توسط اعضا کارگروه شهرستان 

تأیید و برای تصویب نقشه نهایی به دبیرخانه کمیسیون استان ارسال شد.
احمد مشایخی گفت: پس از بررسی تداخلات ایجاد شده در نقشه تجمیعی و رفع اختلاف بین اراضی ملی و اشخاص نقشه نهایی تهیه شده توسط مشاور در 

کمیسیون رفع تداخلات استان مطرح و تصمیم نهایی توسط اعضا گرفته شد که در نهایت منجر به تثبیت بیش از ۱۳۲ هکتار اراضی غیر ملی شد
مدیر امور اراضی استان بوشهر از رفع تداخل چهار پلاک شهرستان دشتستان خبر داد و گفت: مالکیت بر زمین از عوامل مهم اقتدار اشخاص و دولت ها 
است که دولت ها برای کنترل مالکیت اراضی ملی اهداف خود را دنبال می کنند و از سوی دیگر مالکیت از دید اشخاص به عنوان شاخص اقتدار و ثروت است.

وی افزود: به همین منظور باید در راستای تثبیت مالکیت اراضی که دارای اختلاف بین اراضی ملی و اشخاص می باشد اقدامات لازم انجام تا بتوان نسبت به 
تثبیت مالکیت از طریق صدور سند تک برگ اقدام کرد و از این طریق انگیزه برای تولید محصولات کشاورزی و درنتیجه افزایش بازده اقتصادی فراهم می شود.

مشایخی با اشاره به اجرایی شدن موضوع فوق بر اساس ماده ۵۴ قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقا نظام مالی کشور اظهار داشت: ماده ۵۴ برای 
پلاک های دارای مقررات موازی ملی و امور اراضی اجرا می شود که اختلاف بین اراضی ملی و اشخاص برطرف می شود.

وی ادامه داد: بر اساس دستورالعمل ابلاغی با برگزاری کارگروه رفع تداخلات شهرستان و کمیسیون رفع تداخلات استان چهار پلاک بنک تر، بنک خشک، بام 
بلند و شکرک از شهرستان دشتستان مورد بررسی و منجر به تثبیت هشت هزار و ۹۶۴ هکتار اراضی ملی و ۲۱۴ هکتار اراضی غیر ملی شد که با ابلاغ آن جهت 

اصلاح سوابق و نقشه ها، اشخاص می توانند برای درخواست صدور سند تک برگ اقدام کنند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان زنجان:
منطقه ماهنشان نیازمند سرمایه گذار برای تقویت طبیعت گردی است

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان زنجان با اشاره اینکه ماهنشان دارای منایع غنی طبیعی و زیستی است، گفت: سرمایه گذاران باید 
به تقویت گردگری منطقه کمک کنند. محمدرضا یافتیان در نشست خبری به مناسبت هفته محیط زیست که در پناهگاه حیات 
وحش انگوران برگزار شد، اظهار کرد: منطقه انگوران در سال ۱۳۴۹ تحت مناطق حفاظت شده و در سال ۱۳۵۴ جزو پناهگاه حیات 
وحش قرار گرفت. وی وسعت مناطق حفاظت شده و شکار ممنوع انگوران را ۱۲۲ هزار هکتار برشمرد و گفت: این منطقه بهترین 
زیستگاه قوچ و میش ارمنی است. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان زنجان با بیان اینکه در جمعیت حیات وحش با نقطه 
مطلوب فاصله زیادی داریم، یادآور شد: در سال ۱۴۰۰ تعداد آهوان دشت سهرین و منطقه فیله خاصه ۸۶۷ رأس، ۷۷۶ رأس کل 

و بز در طارم و خرمنه سر و۱۰۲۶ رأس قوچ و میش در ماهنشان بود.
وی ادامه داد: در سال ۱۴۰۱ در گونه های شاخص حیات وحش افزایش ۱۳ درصدی داشتیم و تعداد ۱۱۷۹ رأس قوچ و میش و 
۸۲۴ رأس آهو در خرمنه سر شمارش شدند. یافتیان جمعیت حیات وحش در سال ۱۴۰۲ را نیز افزایشی خواند و گفت: در آخرین 

سرشماری جمعیت آهوان به ۱۰۴۷ رأس، قوچ و میش به ۱۳۳۷ رأی و کل و بز به ۹۲۱ رأس رسید.
وی با اشاره به اینکه ماهنشان منطقه ای غنی از ذخایر معدنی، طبیعی و زیستی است، خاطرنشان کرد: به عنوان حافظان محیط زیست باید این منابع خدادادی 
را حفظ کنیم که مستلزم نگاه منطقی است و در بحث های توسعه ای همه این موارد لحاظ داشت. مدیرکل محیط زیست استان زنجان با تأکید بر اینکه باید تعادلی 
بین تخریب احتمالی که ممکن است فعالیت در عرصه های طبیعی ایجاد کند و خروجی اقتصادی آن برای منطقه برقرار شود، بیان کرد: با یک راهکار منطقی هم 

می توانیم محیط زیست را حفظ کنیم و هم رشد اقتصادی داشته باشیم.
وی با بیان اینکه بسیاری از کشورها به جای صنعت از مسیر خدمات و گردشگری ایجاد درآمد و ثروت می کنند، تصریح کرد: یکی از ظرفیت های ماهنشان، 
گردشگری طبیعی بوده و لازم است سرمایه گذار برای توسعه و تقویت این ظرفیت به میدان بیایند و مردمی سازی محیط زیست به تحقق این امر کمک بیشتری 
می کند. یافتیان در مورد کنترل صنایع آلاینده عنوان کرد: صنایع به طور مرتب پایش می شوند و چنانچه ضوابط زیست محیطی رعایت نشده باشد در هر فصل 
اخطار داده می شود و اگر باز هم رعایت نکنند مشمول جریمه شده و یک درصد فروش را باید بابت عوارض پرداخت کند و این مبلغ در اختیار شهرداری ها قرار 
می گیرد. وی با اشاره به اینکه با وجود رشد صنایع کنترل صنایع در زنجان از میانگین کشوری بالاتر است، خاطرنشان کرد: البته محیط زیست برای توسعه صنایع 
بازدارنده نیست و ۸۰ تا ۸۵ درصد موافقت با استقرار و بهره برداری داشتیم. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان زنجان در مورد ساماندهی صنایع روی یادآور شد: 
واحدهای صنعتی روی را بررسی کردیم و نیازها احصا و به صورت پک آماده شده تا به شورای برنامه ریزی برود و صنایع به عنوان یک سند ملزم به رعایت آن شوند.


